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eachte heer Van Be 
souw, 

In het Leidsch Dag 
blad van 20 juni geeft u uw visie 
op het concept inrichtingsvoor 
stel Roomburgerpark. Als bio 
loog verbaas ik mij over uw 
stuk. Uw schrijven vraagt om 
een reactie van iemand die al 
sinds 35 jaar op diverse manie 
ren bij het Roomburgerpark 
betrokken is. Daarom maak ik 
er een open brief van die ik on 
der meer ook aan het Leidsch 
Dagblad stuur, 

U ziet in het voorstel vooral een 
grote winst voor uw leerlingen als 
er een tinyforest komt. Dat begrijp 
ik heel goed omdat een natuurlijke 
omgeving direct naast de school 
educatief van grote waarde kan 
zijn. Leerlingen kennis laten ma 
ken met de natuur, al of niet als 
onderdeel van biologie-onderwijs. 
Prima dus! 
Maar ik ga even terug in de ge 

schiedenis, ver voor uw tijd bij de 
Lorentzschool. Er moest een nieuw 
gebouw komen. Bouwen in het 
toen bestaande park was niet aan 
de orde. De Raad had immers in 
2005 unaniem besloten dat er na 
de bouw van Het Kasteel niet meer 
gebouwd mocht worden. 

Bomenkap 
Er waren kort daarna veel plannen 
voor kap van bomen in Leiden. Om 
de bouw van de Lorentzschool 
mogelijk te maken op de plek waar 
die nu is moesten ook daar een 
aantal bomen gekapt worden. Ik 
heb toen bezwaar gemaakt tegen 
de kapvergunning en een gesprek 
gehad met de toenmalige wethou 
der van onderwijs. Dat was een 
goed gesprek! Mijn opvatting was 
dat de school er hoe dan ook moest 
komen en dat kap van bomen 
daarvoor onvermijdelijk was. Heel 
concreet is toen de vraag aan de 
orde geweest of niet in de directe 
omgeving aanplant van bomen 
mogelijk zou zijn en ook verbete 
ring van het Roomburgerpark dat 
daar door een mislukte renovatie 
van de grond nog steeds hard aan 
toe was. Tegelijk is toen de gedach 
te opgekomen om het opknappen 
van de omgeving zo aan te pakken 
dat de school nieuwe mogelijkhe 
den in het park zou krijgen voor 
biologieonderwijs en natuureduca 
tie. Daar zouden diverse voorzie 
ningen voor nodig zijn. De ge- 
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Biologieonderwijs in het Roomburgpark. 

meente stond daar welwillend 
tegenover. Ik heb mijn bezwaar 
tegen de kap daarna ingetrokken. 
Helaas is van de kant van de ge 
meente geen enkele actie meer 
ondernomen. Waarschijnlijk be 
stond daar meer aandacht voor het 
oplossen van het probleem van 
mogelijke bouw van appartemen 
ten op het terrein naast uw school. 
In het Roomburgerpark waren 
inmiddels de plannen gerealiseerd 
voor Het Kasteel en de speeltuin, 
waarbij de hockeyvereniging overi 
gens zich nooit betrokken heeft 
getoond. 
Gebruik 
Of uw school na het betrekken van 
de nieuwbouw gebruik heeft ge 
maakt van de mogelijkheden voor 
biologieonderwijs in het park weet 
ik niet. In de tekst van het concept 
inrichtingsvoorstel staan zeer 
lovende woorden over de natuur 
kwaliteit van het park en de aan 
wezige biodiversiteit. Met enige 
regelmaat ben ik voor mijn biolo 
gieonderwijs bij de universiteit 
met studenten op excursie ge 
weest. Wat graag zou ik met uw 
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leerlingen en uw leerkrachten er 
nog eens gaan kijken. Met anderen 
heb ik recent een beschrijving 
gemaakt van de biodiversiteit in 
het park maar ook aangegeven wat 
de gevolgen daar zijn van het in 
richtingsvoorstel. Ik neem aan dat 
u het stuk gelezen hebt. 
Vernietigd 
Daarom begrijp ik niet dat u wel 
zo positief bent over een tinyforest 
naast uw school, maar kennelijk 
over het hoofd ziet wat er allemaal 
vernietigd wordt. Het zal nogal 
wat tijd nemen voordat in het 
tinyforest de begroeiing iets voor 
stelt en bv. vlinders en bijen kan 
trekken. Daar gaan heel wat seizoe 
nen overheen. In het beste geval 
wordt het een gebied waar kinde 
ren ideaal kunnen struinen en · 
verstoppertje kunnen spelen. Ik 
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zag in het voorstel een visual die 
• het ergste doet vrezen. Want de 
ligging is juist niet geschikt voor 
het aantrekken van insecten en 
vlinders en vogels. Daarvoor is de 
omgeving te druk. Ongetwijfeld 
een mooi speelterrein maar veilig 
als het niet afgesloten is voor kin 
deren die er niets te zoeken heb 
ben? Want hóe is het toezicht en 
het beheer buiten schooltijd van 
een groengebied met als naaste 
buur een parkeerplaats en een 
Athletic Skills Model (ASM) veld en 
een Jongeren Opvangplek. Colle 
ga's van u - ook in de wijk - kun 
nen u alles vertellen over de risico's 
van overlast en séhade die dat met 
zich meebrengt. Een afgesloten 
gebied moet het dus worden en 
strijdig dus met het ideaalbeeld 
van open verbindingen in het 
inrichtingsvoorstel. 
Menskracht 
Recent heb ik overigens nog in de 
stad gekeken naar de situatie van 
bomen en groen op niet afgesloten 
schoolterreinen en in situaties 
waar het de scholen ontbreekt aan 
menskracht en financiën om de 

boel op orde te houden. Hebben 
uw medewerkers en ouders of 
buurtbewoners tijd en belangstel 
ling om zorg te dragen voor een 
goed en veilig beheer, in een al of 
niet met hekken omrasterd terrein? 
In het concept inrichtingsvoor 

stel wordt voorzien dat 67 meer 
dan veertig jaar oude bomen wor 
den gekapt. Wellicht wordt een 
deel van de bomen in het tinyforest 
beschouwd als compensatie voor 
die gekapte bomen. Het is duide 
lijk dat er geen deskundigen op het 
terrein van bomen en biodiversiteit 
zijn geraadpleegd.Jammer, en dan 
vooral voor uw leerlingen dat een 
groot gebied dat nu nog rijk is aan 
biodiversiteit wordt opgeofferd. En 
wat de kwaliteit van de omgeving 
van uw school betreft: in de Atlas 
voor de leefomgeving staat dat het 
N gehalte en het gehalte aan fijn 
stof in de lucht in de omgeving van 
de school hoog is. Dat zal er niet 
beter door worden als zoveel bo 
men, struiken en ander groen 
weggehaald wordt en de bodem 
ernstig wordt verstoord. Want dat 
staat te gebeuren als ook nog een 
grote oppervlakte wordt gevorn ,cl 
door een multifunctioneel kunst 
stof sportveld. Heeft uw school 
daar belang bij? 

Uniek 
Tenslotte: voor biologie onderwijs 
hebt u een uniek gebied in de 
directe omgeving. Ik zie dat in 
toenemende mate georganiseerde 
en niet georganiseerde sportbeoe 
fenaars gebruik maken van het 
bestaande Roomburgerpark. Onge 
twijfeld ook leerlingen van uw 
school, al of niet in schoolverband. 
Neem hen al die mogelijkheden 
niet aft Zoals het concept inrich 
tingsvoorstel eigenlijk diverse 
malen zegt: een uniek wiiksport 
park waar heel veel mogelijk is. Ik 
voeg daar dan wel aan toe: daar 
voor is dus helemaal geen nieuwe 
inrichting voor nodig. En zeker 
niet zoals nu voorgesteld. Uw 
tinyforest draagt daar niets aan bij 
en zou - als u en de gemeente dat 
echt wil - allang gerealiseerd kun- 
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Ik hoop dat u mijn uitnodiging 
voor een excursie over biodiversi 
teit in het park serieus wilt overwe 
gen. 

Met vriendelijke groet, 
.Rinny E Kooi, bioloog 


